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Polar Tracking-1( بيطلقا بلتعقا) 

 

 نتبع هءلغاا او snap رما طلتنشي. مسبقاً ددةمح يازوا على رشؤلما كةربح رلخياا ذاه يسمح

 لتاليةا طرقلا

This option allows the cursor to move at predefined angles. To activate or 

cancel the snap command, we follow the following methods: 

 ShortCut  Status bar 

F10 
 

 

 رلاختياو. لحالةا طيرش في به لخاصةا نةولايقا او F10 على طبالضغ رلخياا ذاه تفعيل نيمك

 قائمة رهظفت لحالةا طيرش في PolarTracking    نةويقا على رةللفا نلايما زربال طنضغ يازوالا

 مثلا Line مسرلا رما ذتنفي دفنع جةدر 30 نلتكو يةازو  اي رنختا ،ئيسيةرلا يازولا كل فيهاو

 ذاهو مضاعفاتهاو 30 يةازو لا لىا ريشي) رةشعي( طمنق طخ ورهظ ظنلاح لىولاا ةطلنقا رنختاو

 .ددةلمحا يازوالا ذاه على مسربال يسمح رلخياا

This option can be activated by pressing F10 or its icon in the status bar. 

To choose the angles, we press the safe button for the battering of Polar 

tracking in the condition, so they appear in all of the main angle, choose 

any corner and the 30 degrees, so we will implement the drawing order for 

example, and we choose the first point. Note the appearance of a divine 

line( poetry )referring to the 30 degree and its exhaustion, and this option 

allows by drawing on these specific angles. 
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Object snap-5 (رلعناصا طلتقاا طنقا) 

 ميت رةخا رةم طبالضغو رلاما طبتنشي وميق F3  حمفتا على طبالضغ). طرق دةع ينادل كلذب مللقياو

  )لغاها

 وسلماا زر طنضغو Shift حلمفتاا على طنضغ ةطنق ديدتح نامجرلبا بلطي مادعن: لىولاا يقةطرلا

 ةطنق ديدتح او رختياا منا بلطي مادعن. ديرن ما منا رنختا زةلمميا طلنقاا نم قائمة رهظفت نلايما

 لخا...  لنسخا او كيرتح رلأم صلا ةطنق او رةئدا زكرم او طخ يةداب ةطنق ديدتح مثلا رما اي نم

 مث. دواتلاا طيرش نم هاديدتح ديرن لتيا زةلمميا ةطلنقا على لةدالا تناولايقا دىحا رباختيا ومنق

 ةطلنقا طتل نم نلامكاا درق ترابلاقا نليومحا عليه ةطلنقا كتل ديدتح ديرن ذيلا رلعنصا نم ربنقت

 لتيا ةطلنقا وعن نع تلميح رةلفأا رشؤم دعن رهظيو زممي ونبل علامة رهظت منها رابلاقتا دعنو

 لدي ذيلا فالشكل زةلمميا ةطلنقا وعن بحس تلعلاماا هذه شكالا فتختلو ،لعلامةا هذه ليهاا رتشي

 طخ فمنتص على لدي ذيلا لشكلوا رصغي بعرم نع رةعبا رلعناصا تنهاياو تياداب طنقا على

 .لخا... ثمثل نع رةعباوسق او ممستقي

The first method: When the program asks to select a point, press the Shift 

key and press the mouse button. Right, and a list of distinctive points 

appears from which we can choose what we want. When we are asked to 

choose or determine a point in any matter, for example, determining the 

starting point of a line or the center of a circle. Or an origin point for a 

move or copy command, etc. We choose one of the icons that indicates the 

distinct point. Which we want to select from the toolbar. Then we approach 

the element on which we want to determine that point, trying to get as close 

as possible to it. The point becomes visible, and when approaching it, a 
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mark of a distinctive color appears and appears at the mouse pointer. 

Determine the type of point that this mark indicates, and the shapes of these 

marks differ according to the type. The distinctive feature is the shape that 

indicates The starting and ending points of the elements are a small square, 

and the figure indicates the midpoint of a straight line. Values or arcs 

represent a triangle...etc. 

 

 زةلمميا طلنقاا رنختاو مسرلا حةول على Snap Object عىدي طيرش رهااظ نيمك: لثانيةا يقةطرلا

 .رةً مباش منه

* Ribbon: View Tab→Toolbars Panel→AutoCAD→Object Snap 

* Menu bar: View →Toolbars… →Object Snap 

 

 مئدا بشكل ورهظلل زةلمميا طلنقاا نم عةومجم نتمكي هيو ماًداستخا رلاكثا هيو:  لثالثةا يقةطرلا

 زربال رننق زةلمميا طلنقاا ديدتح وارح دوقصن رهاظلاو. طلنقاا هذه نم ةطنقن م بنارقتا كلما
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واع نا كل ماا رختياا رةشاا نضع مث Setting رنختاو لحالةا طيرش في Osnap نةويقا على نلايما

 .مسرلا ءثناا هاورهظ نتمكي ديرن لتيا زةلمميا طلنقاا

The third method: This is the most widely used method, which is to enable 

a group of distinct points to appear. A permanent form whenever we get 

close to one of these points. To display the Select Highlights dialog box, 

right-click on the Osnap icon in the status bar. We choose Setting, then put 

a check mark on all the types of distinctive points that we want to enable 

to appear later. The drawing. 
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Note: Object Snap Tracking appears in the Object Snap dialog box It is 

activated by using the F11 key, as it has a single icon in the status bar that 

can be pressed to activate the command as well. As the matter is 

responsible for the appearance of a small cross at the distinct points, the 

one responsible for it is Object Snap. As for the dotted line (the trace or 

filament), the one responsible for us is Polar Tracking. So the three 

commands are interconnected. 

 (,(3D  (3D object Snap F4) Dynamics USC F6التقاط العناصر  6- 

  .3d دلابعاا لثلاثيةا ومسرلا في خصيصا دمتستخ اتزلميا هذه

These features are specifically used in 3D graphics. 

 

 Show/Hide Lineweight ( طوطلخا)  كسم ( ثخانة ءخفاا او رهااظ) -7

. نةولايقا هذه طتنشي دعن لاأ مسرلا حةول علىر هظي لا وفه نمعي طخ كبسم رلعناصا مسر دعن 

 كلسما ذاه رهظي فانه مسرلا باعةط دعن نها ثحي لحقيقيا طلخا كسم ظفنلاح عليها طنضغ مادعن

 .مخفياًن كا ولو حتى

When drawing elements with a certain line thickness, it does not appear. 

On the drawing board only when this icon is activated. When we press on 

it, we notice the actual line thickness, as when the drawing is printed, it 

This fish appears even if it is Hidden. 

 

 كل ولكن صورة شكل على نقله يتم الوورد برنامج إلى مثلا الأوتوكاد من الرسم نقل عند :ملاحظة

 نرسم المشكلة، هذه لحل الأوتوكاد. في وأظهرته سمكا أعطيتها لو حتى سمكا تعطى لا الخطوط

 معي بسمك ولكن المتعددة، الخطوط في خطوطاً

Note: When the drawing is transferred from AutoCAD, for example, to the 

Word program, it is transferred in the form of an image, but all the lines 
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are not given a thickness, even if you give them a thickness and show it in 

AutoCAD. To solve this problem, we draw lines in the polyline, but with 

a certain thickness. 

Dynamic Input (F12)-8 يناميكيدلا خالدلاا 

 يعطيك الماوس مؤشر تحريك عند ،الحالة شريط في به الخاصة الايقونة اوF12 اما تفعيله يمكن

 .زاويته و طوله من المرسوم العنصر تفاصيل

It can be activated either by F12 or its icon in the status bar When you move 

the mouse cursor it gives you the details of the item The decree is based on 

its length and angle. 

 

 


